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Skal vi danne et energi-lav? 
Stiftende møde søndag d.14 okt. Kl.11-12.30 

En hel del huse på Nyord har i de sidste år sat luft-luft varmepumper op, og andre overvejer jordvarme, 
solpaneler og solvarme. Nogle har udskiftet oliefyr til nyere modeller eller andre fyr. Energi-området er i 
vældig forandring, men for Nyord skal vi have kommunens accept af energianlæg, der ikke hidtil har kunnet 
sættes op på grund af byplanvedtægtens begrænsninger. Og vi har pga de små grundstykker brug for at få 
lov til at nedgrave jordslanger i andres jord. 

I fremtiden venter nye krav til husspildevandets behandling.  Og måske krav til mere varmeisolering 
m.m. Derfor ønsker projekt Nyord – hva’ nu?’s energigruppe at oprette et energilav. 

Vi indkalder til stiftende møde søndag den 14 oktober kl.11-12.30 i Vaskehuset. 

Energilavet eller -foreningen kan stå for ansøgning og administration af de jordslangeanlæg (briner)  samt 
andre fælles energi- og miljøanlæg, som kan komme på tale i hele landsbyen. Det vil give en styrkeposition i 
forhold til myndigheder og jordejere. Naturstyrelsen har f.eks. sagt, at den muligvis kan acceptere jord-
slanger i dens mark, men kun hvis der er tale om fælles landsbyinteresse. 

Kortskitsen herover viser Nyord by og de huse, der eventuelt kan få interesse i at indlægge jordvarme, enten 
nu eller i fremtiden, da de allerede har vandbaserede opvarmningsanlæg. Desværre ligger de spredt ud 
nærmest to-og-to, måske tre. Det kan dog også tænkes, at nogen med uisolerede vægge og gulve kan have 
interesse i at installere jordvarme i forbindelse med en gennemgribende isolering af netop gulve og vægge – 
og så vil muligheden for at koble på et fælles anlæg have interesse. 

 


